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PROCES – VERBAL 

Încheiat cu ocazia  şedinţei  ordinare a  Consiliului  local  municipal 

Tîrgu Mureş  din data de  26  septembrie  2019 

 

 

 

 

 Din totalul de 22 de consilieri locali, sunt prezenţi la începutul şedinţei 19 consilieri 

locali. Absentează d-nii consilieri  Bogoşel Constantin, Todoran Radu şi Bratanovici 

Cristian.  În timpul şedinţei a sosit dl. consilier Bogoşel Constantin, sunt prezenţi 20 

consilieri locali.         

 Dl. consilier Bakos: - stimaţi colegi, conform uzanţelor, daţi-mi voie să vă informez 

că începem şedinţa ordinară a Consiliului local. Avem 15 puncte pe ordinea de zi,  2 puncte 

în regim de urgenţă. Înainte de a vota ordinea de zi, aş dori să vă informez că va trebui să 

votăm, de fapt înainte să începem primul punct, votăm procesele verbale pe care le-aţi primit 

şi prin e-mail şi le aveţi, cine doreşte să le consulte, le avem în faţă procesele verbale, două 

şedinţe,  4 septembrie şi 29 septembrie. De asemenea, mi s-a înmânat o cerere din partea 

domnului Budai Ştefan, cu privire la unele probleme de interes local, legat de nişte tăieri de 

arbori şi ceva legat de perimetrul Cartierului Budai. Aş dori să vă întreb, să vă consult pe de 

o parte, momentul când dânsul să ia cuvântul,  probabil că înainte de ordinea de zi ar fi 

preferabil, dacă sunteţi de acord ca, conform regulamentului 3 minute să ia cuvântul domnul 

Budai Ştefan. Da, vă rog atunci să vă exprimaţi prin vot dacă sunteţi de acord ca domnul 

Budai să ia cuvântul 3 minute. 

Cine este pentru? – 18 voturi 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? –1 vot (Moldovan C.) 

Dl. consilier Bakos: - domnul Budai, vă rog să vă încadraţi în timpul acordat de 

Consiliul local şi să vă expuneţi ideile, vă rog. 

Dl. Budai Ştefan:- mulţumesc, domnule preşedinte, cred că se aude. Aşa cum a 

prezentat domnul preşedinte de şedinţă, mă numesc Budai,  majoritatea dintre dumneavoastră 

mă cunoaşteţi că am fost preşedinte al Federaţiei, acum am rămas doar preşedinte al 

Asociaţiei nr. 30 din Cartierul Budai, pe care o parte dintre dumneavoastră o cunoaşteţi 

foarte bine.  

Domnilor, eu scurt vreau să fiu nu vreau să vă răpesc din timp, acolo în cartier la noi 

la Budai aşa s-au extins arborii că este imposibil să locuieşti până la etajul 2, că  soarele nu 

pătrunde, este plin de igrasie. Doamna profesor Benedek ştie că să stai în condiţii din astea 

fiind bătrân să nu te poţi deplasa, ce înseamnă. Noi am înaintat un an jumătate o cerere 

privind tăierea unor arbori periculoşi care pun în pericol oricând siguranţa cetăţeanului, a 

bunurilor, şi nici astăzi în afară de promisiuni nu am primit nimic, acum am primit o hârtie, 
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mai recent, că nu sunt fonduri. Vă întreb pe dumneavoastră domnilor consilieri, când omul 

este cea mai preţioasă valoare ce există pe pământ, să nu găsim soluţia să le asigurăm un 

confort? Cred că, cu un efort minim se poate rezolva pentru bunul mers  al societăţii în care 

ne desfăşurăm şi trăim, de asemenea am ridicat, şi pe astă cale mulţumesc la domnul 

viceprimar Papuc, având în vedere că în Cartierul Budai s-au mutat peste 100 de tineri cu 

copii şi avem un parc destul de slab dotat şi ar trebui copiii ăia, noi ne bucurăm de vârsta 

noastră că vin tineri şi cu timpul ne preiau locul nouă, rugămintea, văd că domnul director 

Moldovan nu este. 

                 Dl. consilier Bakos: - este. 

                  Dl. Budai Ştefan:- da, i-am adresat o rugăminte să pună la punct parcul că 

balansoarul e rupt, l-am legat noi cu sârmă ca să nu cadă pe un copil şi ar fi păcat. Deci eu în 

numele tinerilor care s-au mutat, cele 100 de familii, tineri cu copii, mă adresez 

dumneavoastră ca prin grija pe care o purtaţi cetăţenilor să facem ceva frumos în cartier. Eu 

vă mulţumesc foarte frumos, vă doresc putere de muncă şi să fim bucuroşi de dumneavoastră 

că ne reprezentaţi, mulţumesc o zi bună vă doresc. La revedere. 

                Dl. consilier Bakos: - da, vă mulţumim, am luat act de cererea dumneavoastră cu 

privire la toaletarea de arbori, bineînţeles sunt regulamentele în vigoare cu comisia de tăiere 

de arbori, cu privire la parcuri, de asemenea, domnul Budai cunoaşte foarte bine, urmează să 

luăm act de această solicitare. 

Daţi-mi voie atunci să supun la vot ordinea de zi, sunt 15 puncte pe ordinea de zi, 

17 în total pentru că sunt şi 2 puncte pe regim de urgenţă. Dacă cu privire la ordinea de zi 

doreşte cineva să ia cuvântul, doamna doctor Benedek, vă rog. 

                D-na consilier Benedek: - mulţumesc frumos, domnule preşedinte, stimaţi colegi 

aşa cum am spus cu ocazia altor şedinţe, Partidul Naţional Liberal este consecvent în 

iniţiativele sale şi în acest sens aş dori să propun ca cele două puncte de pe ordinea de zi în 

regim de urgenţă, dacă nu este justificată urgenţa şi oricum venind foarte târziu şi neavând 

timp să le consultăm şi să le dezbatem, cele două puncte să nu intre pe ordinea de zi şi să fie 

discutate cu ocazia proximei şedinţe ordinare sau extraordinare. Mulţumesc. 

                  Dl. consilier Bakos: - da, am înţeles propunerea dumneavoastră, eu o să mă 

adresez executivului primăriei, doamnei secretar sau domnilor viceprimari, cei care 

cunoaşteţi conţinutul mai pe-ndelete, dacă această sugestie, adică regimul de urgenţă se 

justifică şi dacă se justifică atunci desigur vom vota în consecinţă. Vă rog cineva să ia 

cuvântul cu privire la … văd că doamna Năznean este prezentă, doamna director, vă rog să 

ne explicaţi care e necesitatea urgenţei 

                   D-na Năznean Ana:- bună ziua, necesitatea urgenţei a apărut din cauză că târziu 

am reuşit să colaborez cu Trezoreria pe cele două materiale, deci unul ar fi pentru transferul 

din venituri proprii a sumelor rămase după ce s-a decontat TVA-ul din parcările care s-au 

încasat anul trecut şi va fi inclusă suma în rectificarea din octombrie, iar celălalt sau nu ştiu 

cum sunt  numerele puse, celălalt este pentru suma care a fost din excedentul anului 

precedent şi a fost prevăzută ca şi sumă de acoperirea golului de casă, acum solicităm 

conform legii, dacă se poate să se transfere sumele pentru finanţarea secţiunii de dezvoltare, 

deci pentru investiţii. 

                 Dl. consilier Bakos: - mulţumesc pentru explicaţie, vă supun la vot propunerea 

ordinii de zi în varianta iniţială de 15 plus 2. În cazul în care nu întruneşte votul, voi supune 

la vot amendamentele doamnei consilier Benedek, deci vă rog să votaţi cu privire la varianta 

iniţială a ordinei de zi, 15 plus 2. 

Cine este pentru? –15  voturi 

Cine este împotrivă? -  
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Cine se abţine? – 4 voturi (Bălaş R., Papai L., Tatar L., Benedek Th.) 

Ordinea de zi a fost aprobată cu 15 voturi pentru şi 4 abţineri, în forma iniţiată de 

executiv. 

                  Înainte să trecem la punctele de pe ordinea de zi votată, vă supun la vot în prima 

fază procesul verbal al şedinţei ordinare din 29 august, vă rog să votaţi. 

Cine este pentru? – 19 voturi 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? –  

Procesul verbal  a fost aprobat cu unanimitate de  voturi. Supun la vot procesul 

verbal al şedinţei extraordinare din 4 septembrie. 

Cine este pentru? –18  voturi 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? – 1vot (Tatar L.) 

Procesul verbal  a fost aprobat cu 18 de  voturi pentru şi o abţinere. 

Înainte să trecem la punctul 1, aş dori să vă atrag atenţia asupra existenţei unor 

informări din partea doamnei secretar, cred că dânsa se ocupă de acest lucru, sunt cinci 

informări să le citiţi pe parcurs, dacă avem întrebări cu privire la acestea să putem adresa în 

timpul şedinţei întrebări. 

Punctul nr. 1 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre  privind  trecerea unui teren în suprafaţă de 49 mp din Târgu 

Mureş  str. Trebely, nr. 95-97, în proprietatea Municipiului Târgu Mureş de la Puskas Attila 

şi soţia Puskas Boroka. 

Dl. consilier Bakos: - vă rog să votaţi. 

Cine este pentru? – 19  voturi 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? – 

Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate  de  voturi. 

Punctul nr. 2 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre  privind  taxele  speciale  şi tarifele  aplicate de către Serviciul 

public Administratia domeniului public, pentru anul 2020, precum şi instituirea unor 

contravenţii şi sancţiuni aplicabile acestora. 

Dl. consilier Bakos: - dacă nu sunt înscrieri, vă rog să votaţi. Trebuia să vă 

înscrieţi la cuvânt, domnul…….. păi, le văd şi trebuia să vă înscrieţi să vă susţineţi 

amendamentele. Oricum, am supus varianta iniţială la vot urmează, vă mulţumesc domnilor 

colegi de la POL, stimaţi colegi vă rugăm să luaţi act de existenţa unor amendamente la acest 

material, toată lumea ştie domnul Papai are 1, 2, 3, 4 amendamente, nu, are 3 dânsul şi 

comisia de comerţ încă unul. Mă rog, sunt câteva amendamente deci dacă doriţi să intrăm în 

discuţia acestor amendamente, vă rog să votaţi în consecinţă. În această fază conform 

regulamentului vă supun la vot varianta iniţială din mape. Vă rog să votaţi, amendamentele le 

citim, nu le citim sunt, dacă ar exista o variantă numărul doi, atunci ar trebui să le citim. 

Domnul Papai trebuia să se înscrie la cuvânt şi să îşi spună şi în plenul Consiliului local 

amendamentele propuse. Eu am considerat… nu vă miraţi, sunt amendamente din comisii, 

amendament Papai Laszlo aşa am în faţă. Haideţi, votul e pornit vă rog stimaţi colegi să 

consultaţi amendamentele şi în consecinţă de cauză vă rog  să votaţi. Eu v-am propus la vot, 

nu au fost înscrieri la cuvânt dar eu vă informez de existenţa acestor amendamente vă rog să 

votaţi urmând ca dacă votul nu trece, urmează să discutăm pe articole şi o să vă dau citire sau 

să îl rog pe domnul coleg Papai să dea citire acestor amendamente. Vă rog să votaţi. 

                 Dl. consilier Papai: - măcar nu se vede că eu am solicitat cuvântul. 
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                 Dl. consilier Bakos:- conform  regulamentului, oricum votăm varianta iniţială. 

Dl. consilier Papai:- nu ştiu ce aţi păţit astăzi. 

Dl. consilier Bakos:- eu nu am păţit nimic. 

                 Dl. consilier Papai:- nu ştiu, parcă nu aţi cunoaşte cum lucrăm de ani de zile 

                 Dl. consilier Bakos:- da, lucrăm de ani de zile conform cum am procedat acum, 

cred că dumneavoastră aţi inventat o noutate. Am zis cine doreşte să ia cuvântul? De regulă, 

preşedintele comisiei de buget dacă era bugetul dar nu cred că este al dânsului că scrie 

amendament Papai Laszlo la mine, trebuia să vă înscrieţi la cuvânt, ori dumneavoastră ori 

dânsul, dar oricum am informat de existenţa acestora. 

                  Dl. consilier Papai:- până acum, în 20 de secunde spuneam care sunt 

amendamentele că aşa nu se înţelege ce scrie aici. Cu criteriul 25, 14 lei, nu se înţelege. Eu 

am crezut că dumneavoastră aveţi procesul verbal şi aveţi un amendament formulat şi aşa 

procedaţi cum s-a procedat şi până acum, cum a procedat şi domnul Papuc când a condus 

şedinţele şi aşa mai departe. 

                 Dl. consilier Bakos:- ăsta e adevărul trebuia să vă înscrieţi la cuvânt,  după ce 

pornim votul…. 

                 Dl. consilier Papai: - m-am înscris la cuvânt şi acum sunt înscris la cuvânt şi nu 

apare, avem o problemă tehnică . 

                Dl. consilier Bakos:- suntem în procedură de vot 

                Dl. consilier Papai:- nu, înainte era apăsat, de aia a venit domnul să se uite. 

                Dl. consilier Bakos:- păi nu, astfel aş fi întrebat şi domnul … a zis să dăm vot, că 

nu sunt înscrieri la cuvânt şi aşa am văzut şi eu. Nu era înscris la cuvânt. Dar oricum puteţi să 

îl citiţi, oricum suntem pe regulament, varianta iniţială şi ştim că există amendamente. dacă 

sunteţi stimaţi colegi…. nu cunoaşteţi detaliile deşi le avem, vă rog să votaţi în consecinţă ca 

să putem dezbate pe amendamente. Dacă nu, rămâne varianta iniţială. Vă rog să votaţi în 

continuare, rămâne domnul Papai şi domnul Tatar, dacă nu doriţi să votaţi închid votul. Da, 

domnul Papai, vă rog . 

Cine este pentru? –15  voturi 

Cine este împotrivă? -1 voturi (Bălaş R.) 

Cine se abţine? – 3 voturi (Tatar L., Papai L., Pui S.) 

Hotărârea   a fost adoptat în varianta iniţială cu 15  de  voturi pentru, 1 vot 

împotrivă şi 3 abţineri. 

Punctul nr. 3 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind modificarea şi completarea Regulamentului de 

Organizare şi Funcţionare a Serviciului Public de Exploatare şi Întreţinere a Parcărilor cu 

Plată adoptat prin H.C.L.M. nr. 231 din 27 iulie 2017 şi aprobarea încheierii contractului  de 

concesiune a parcărilor publice între Municipiul Târgu Mureş prin Serviciul Public 

Administrarea Domeniului Public şi SC Administrator Imobile şi Pieţe SRL. 

Dl. consilier Bakos: - acum văd pe dl. Bălaş procedural, vă rog să vă referiţi 

procedural la acest punct. 

               Dl. consilier Bălaş:- a rămas butonul pornit de date trecută şi dacă tot sunt pe 

procedură, da, o să vreau să sesizez şi secretarul care a zis să dea drumul la vot, că 

preşedintele de şedinţă a supus direct proiectul 2 la vot, fără să ştie că există amendamente, 

deci nu a zis „există amendamente”, noi nu trebuia să ne înscriem la cuvânt ca preşedinte de 

şedinţă să vadă că sunt amendamente.  La fiecare punct se zice: suntem la punctul 3, comisia 

de buget a propus amendamentul, comisia de cultură a propus amendamentul şi aşa mai 

departe, şi după aceea se supune la vot. Deci eu cred că la punctul 2 s-a încălcat regulamentul 

şi mai recenta ordonanţă de urgenţă. 
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               Dl. consilier Bakos: - vă mulţumim pentru aprecieri, domnul Papai. 

                Dl. consilier Papai:- acum vă rog frumos să mă lăsaţi să vă explic ce aţi votat 

tocmai la punctul 2, da? Că nu ştiaţi amendamentele. 

               Dl. consilier Bakos: - domnule Papai, am cam depăşit momentul. 

               Dl. consilier Papai:- trebuie să fiţi în cunoştinţă de cauză, o să vorbim şi la 3. 

                Dl. consilier Bakos: - în mod normal, trebuie să luaţi cuvântul cu privire la acel 

punct pe ordinea de zi. Rugămintea ar fi să închideţi microfonul. 

               Dl. consilier Papai:- deci, tocmai aţi votat ca populaţia, în loc de 17 lei cât 

plătea până acum, să plătească 25 de lei, iar în loc de 13 lei taxă de habitat să plătim 20 de 

lei, deci majorat cu cincizeci şi ceva la sută , felicitări, o să vă mulţumească populaţia 

oraşului. 

             Dl. consilier Bakos: - domnul Vajda. 

              Dl. consilier Vajda:- bună ziua la punctul 3, nu? Despre asta discutăm acum, da, 

având în vedere faptul că acest serviciu este foarte important pentru populaţie, beneficiem 

mai toţi de acest serviciu, totodată este o sursă de venit foarte importantă, ar trebui să 

chibzuim mai în amănunte despre aceasta, chiar în comisia de cultură am avut mai multe 

propuneri. Pentru aceasta, solicit amânarea acestuia şi propunerile care le-am formulat şi alte 

propuneri care vor fi, să ajungă la direcţia de specialitate şi ca atare la şedinţa viitoare să 

avem în faţă un regulament bine chibzuit şi revizuit, şi atunci să discutăm. Deci, solicit 

amânarea acestui punct, mulţumesc frumos. 

              Dl. consilier Bakos: - domnul Papuc Sergiu, vă rog . 

               Dl. viceprimar Papuc:- bună ziua, domnule viceprimar, domnilor consilieri, 

toate amendamentele care s-au dezbătut şi în comisia de cultură, împreună am fost, deodată 

am avut, au fost incluse în varianta 4 care este supusă atenţiei tot ce aţi solicitat s-a inclus în 

toate comisiile, de aceea s-a născut aceea variantă 4, tot ce s-a discutat. Eu zic că nu s-ar 

impune amânarea, pentru că oricum se aplică, oricând se poate reveni şi oricum se aplică de 

la 1 ianuarie 2020 tocmai ca să se poată implementa. Nici un regulament nu e perfect dar 

sunt multe reglementări  care trebuiesc adoptate astăzi, bun şi atunci de asta spun că toate 

amendamentele, tot ce s-a solicitat s-a inclus. 

               Dl. consilier Bakos: - da, vă mulţumesc pentru informare sau completare, adică 

răspunsul dat pentru cele spuse de domnul Vajda. Domnul Papai, vă rog luaţi cuvântul şi la 

acest punct. 

               Dl. consilier Papai:- mulţumesc foarte mult, da asta voiam să spun că toate 

comisiile au lucrat la chestia asta, eu, este şi varianta finală, eu nu văd de ce să amânăm, deci 

chiar s-a lucrat şi chiar le văd toate incluse şi oricum mai putem modifica dacă chiar e cazul.  

Adică până în ianuarie mai avem timp, dar eu zic să îl adoptăm că am depus mult efort pentru 

chestia asta. 

               Dl. consilier Bakos: - am înţeles, vă mulţumesc şi pentru aceste date 

suplimentare. Domnul Bălaş . 

              Dl. consilier Bălaş:- da, am două chestiuni pentru că şi am studiat acum varianta 

4. La punctul 2 există două sume propuse şi ar trebui să alegem una dintre ele, comisia de 

cultură a propus 5.600 de lei şi colegul Magyary a propus 7000 de lei pe an deci aicea sunt 

două sume propuse şi ar trebui să alegem între ele. Şi la punctul 13 apare o eroare de 

redactare la care spune art. 96 se aprobă alineatele în loc de se abrogă, deci corect este se 

abrogă, nu se aprobă. Am sesizat şi la serviciul parcări acest lucru şi au spus că este o 

greşeală, ei au zis că vor tipării foaia nouă, doar că am ajuns la punctul 3 şi nouă nu ne-a 

parvenit încă foaia fără greşeală. Astea sunt cele două lucruri. 
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                  Dl. consilier Bălaş:- da vă mulţumesc, stimaţi colegi în această variantă, deci în 

această situaţie nu există varianta iniţială în sensul că domnul, varianta 4 conţine, care dintre 

cele două sume?  

                 Dl. consilier Bălaş:- 5.600 şi 7.000. 

                  Dl. consilier Bălaş:- da, nu am apucat acum să mă uit deoarece conduc şedinţa. 

În varianta 4 nu apare una dintre aceste sume? Că dacă nu, va trebui  din start să discutăm  

                Dl. consilier Papai:- apar ambele sume şi trebuie ales. 

                 Dl. consilier Bălaş:- trebuie să votăm noi, deci ca să înţeleagă toţi colegii care 

probabil nu sunt  

                 Dl. consilier Bakos: - am înţeles, este o chestie foarte pertinentă că eroarea 

materială se poate redacta, considerăm că este varianta iniţială, dar în acest caz va trebui să 

discutăm ca şi amendamente, deci discutăm pe marginea variantei 4, dat fiind faptul că 

conform informaţiei domnului viceprimar, conţine toate propunerile comisiei, respectiv va 

trebui să decidem asupra celor două sume, dar înainte de toate, varianta iniţială nu o mai 

supun la vot pentru că deja conţine ambiguităţi, urmează să supun la vot propunerea 

colegului Vajda a amânării, dacă nu trece amânarea atunci discutăm în prima fază zic eu 

sumele, şi după aia dacă mai sunt alte amendamente. Dacă procedural nu are nimeni  

împotrivă, atunci vă supun aprobării amânarea materialului, vă rog să votaţi.  

Cine este pentru? – 9 voturi 

Cine este împotrivă? - 5 voturi (Bălaş R., Papai L., Tatar L., Matei D., Pui S.)  

Cine se abţine? – 5 voturi (Magyary E., Miculi V., Papuc S., Moldovan C., 

Makkai G.)  

                 Hotărârea în formă iniţială nu a fost amânată.  

                 Dl. consilier Bakos: - argumentele domnului Vajda cu privire la faptul că ar trebui 

să  mai consultăm materialul, se pare că nu a fost însuşit de consiliu. În această situaţie vă 

supun la vot, care e prima, domnul Bălaş? 5.000 sau 7.000? Vă supun la vot  

Dl. consilier Bălaş:- staţi numai puţin, domnul Bakos, ca să şi explicăm la ce îi 

suma asta, că sunt poate colegi care nu ştiu. 

Dl. consilier Bakos: - vă rog, domnule consilier. 

        Dl. consilier Bălaş:- deci este vorba de locurile de parcare pe care le pot rezerva 

în centrul civic, în special unităţile bancare, deci băncile şi hotelurile. Şi aceasta este o sumă 

anuală pentru bănci sau hoteluri care vor să rezerve un loc de parcare în centrul civic şi 

propunerea comisiei de cultură a fost 5.600 de lei pe an deoarece am făcut nişte calcule şi am 

ajuns la, cumva la un grad de încasare pe un loc de parcare de 50% şi am ajuns la cifra 

aceasta, şi este propunerea domnului Elod de 7.000. Deci acum trebuie să decidem 5.600 sau 

7.000. 

Dl. consilier Bako: - am înţeles, acesta este subiectul discuţiei şi discutăm pe 

tema varianta 4, domnul Peti vă rog, după aceea o să dau cuvântul şi la domnul Magyary. 

rămâneţi vă rog, domnule Magyary, că poate va trebui în calitate de cel care aţi iniţiat, nu, zic 

domnul Peti poate este ceva care inclusiv pentru domnul Magyary, d-lui Magyary i se 

adresează. Vă rog, domnul Peti.  

       Dl. consilier Peti:- stimate domnule preşedinte, stimaţi viceprimari, stimaţi colegi,  

ieri dis-de-dimineaţă ne-am întâlnit cu colegii la 7.30 şi am avut mai multe observaţii în 

comisia de buget, de exemplu, în urma unei iniţiative legislative a UDMR-ului, de anul viitor 

vom şti de anul acesta ce zile libere vom avea pe tot parcursul anului viitor, acele zile libere 

care leagă sărbătorile legale de sfârşitul de săptămână care ulterior se vor recupera. De 

exemplu acesta la articolul 7 neapărat trebuie inserat. După aceea am avut noi ca şi comisia 

de buget, propunerea, datorită faptului că am restrâns foarte mult aria persoanelor sau a 
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categoriilor care beneficiază de facilităţi respectiv s-a majorat considerabil tariful de parcare, 

am considerat oportun şi util chiar necesar să majorăm redevenţa datorată de către firmă, 

datorită faptului că studiu de oportunitate fiind o expertiză chiar şi contabilă a relevat o sumă 

fixă care trebuie sau preţul minim de pornire la licitaţie, am considerat oportun să ne 

raportăm la veniturile din parcare a societăţii, respectiv am propus 10 % din totalul 

veniturilor realizate, cu menţiunea că în primul an adică în 2019 nu datorează această 

redevenţă, redevenţa se datorează începând cu anul 2020 cu plata trimestrială şi cu plata 

penalităţilor de întârziere în cazul plăţii cu întârziere a acestei redevenţe trimestriale, 

mulţumesc.   

Dl. consilier Bakos: - da, vă mulţumesc şi eu, spre deosebire de colegul nostru 

care era într-o întârziere,  dumneavoastră sunteţi într-un avans puţin faţă de ce discutăm 

acum, o să vă rog când ajungem la această fază să reveniţi la articolul respectiv, momentan 

discutăm suma deci 5.600 sau 7.000,  după aceea urmând să discutăm diferite amendamente 

din câte am reţinut dvs. aveţi două, referitoare la art. 7 şi la un alt art. care conţine redevenţa. 

Urma să vă întreb dacă mai sunt şi alte amendamente, deci am consemnat dar vă rog să mă 

atenţionaţi când ajungem acolo. Momentan discutăm să obţinem o decizie cu privire la suma 

de 7.000 şi 5.600 şi una dintre sume aparţine propunerii domnului Magyary, să vedem ce 

zice domnul doctor, urmând să votăm sumele şi urmează să discutăm alte amendamente, deci 

domnul Magyary vă rog să luaţi cuvântul.  

Dl. consilier Magyary:- bună ziua, pe lângă suma asta eu am mai propus nu ştiu 

dacă se ştie sau a fost consemnat, la fiecare bancă un loc pentru persoane cu dizabilităţi, 

pentru că din păcate sunt foarte multe cazuri când aceste persoane primesc ori bani din 

străinătate, este? Nu am văzut. 

Dl. consilier Bakos: - această propunere a dumneavoastră deja este inclusă în 

varianta 4. 

                  Dl. consilier Magyary: - păi, dumneavoastră nu mi-aţi spus, a, varianta 4 bine, 

scuze, deci atâta am vrut să adaug. 

                  Dl. consilier Bakos: -  şi de asemenea şi a domnului Peti şi acum sunt informat de 

secretariat că şi varianta domnului Peti este inclusă în varianta 4. Privitor la sumă dacă doriţi 

să vă menţineţi propunerea sau ? 

Dl. consilier Magyary: - da, menţin, menţin, sigur. 

Dl. consilier Bakos: -   bun, sunt două variante atunci: o variantă se referă la 5.600 

să zicem varianta iniţială, şi o alta care tot este menţinută în varianta 4, varianta 5.600 sau 

varianta domnului Magyary 7.000. Vă rog să vă exprimaţi privind suma de 5.600, deci 

discutăm, domnul Bălaş renunţă, îmi cer scuze, deci să nu votaţi sau cei care aţi votat să vă 

gândiţi … 

Dl. consilier Bălaş: - domnul Bakos, eu nu renunţ dar eu nu pot să retrag 

amendamentul unei comisii, doar v-am rugat să supuneţi varianta de 7.000 prima dată şi după 

aia revenim. 

Dl. consilier Bakos: -  am înţeles, bun, deci vă supun la vot propunerea iniţiată de 

domnul coleg Magyary cu privire la suma de 7.000. 

Cine este pentru? – 19 voturi 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? –  

Amendamentul a trecut cu 19 voturi pentru. 

Deci a rămas suma de 7.000. La punctul 13 în mod automat se, nu mai supun la vot 

că este o eroare materială, se va folosi sintagma se abrogă şi rugămintea mea este dacă găsiţi 

alte, aveţi alte amendamente faţă de anexa 4 că am înţeles că atât varianta domnului Peti sau 
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cele spuse de domnul coleg Peti, cât şi domnul Magyary cu privire la handicapaţi, sunt 

incluse în această variantă. Faţă de acestea, dacă mai sunt alte amendamente. Nu sunt atunci 

vă rog să votaţi Hotărârea pentru că amendamentul a fost votat adineauri. Urmează hotărârea 

varianta 4 cu 7.000 şi cu se abrogă, exact. 

Cine este pentru? – 19 voturi 

Cine este împotrivă? -   

Cine se abţine? –  

Hotărârea  a fost adoptată cu 19 voturi pentru. 

Mulţumesc avem un nou regulament. 

Punctul nr. 4 din ordinea de zi  

Proiect de hotărâre privind aprobarea unor măsuri în vederea desfăşurării 

activităţii învăţământului primar din cadrul Liceului Vocaţional Reformat din municipiul 

Târgu Mureş. 

Dl. consilier Bakos: - vă rog să votaţi dacă nu sunt înscrieri la cuvânt, nu sunt vă 

rog să votaţi.  

Cine este pentru? – 19 voturi 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? –  

Hotărârea  a fost adoptată cu 19 voturi pentru. 

Proiectul nr. 5 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind  predarea în administrarea S.C. LOCATIV S.A. a 

imobilului situat  în Târgu Mureş, str. Gheorghe Marinescu, nr. 21. 

Dl. consilier Bakos: - vă rog să votaţi. 

Cine este pentru? – 19 voturi 

Cine este împotrivă? -   

Cine se abţine? –  

Hotărârea   a fost adoptată cu 19 voturi pentru. 

Cei de la Locativ pot să se retragă din câte văd 

Proiectul nr. 6 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind numirea în calitate de reprezentanţi ai Consiliului 

Local Municipal Târgu-Mureş, cu atribuţiile aferente în consiliile de administraţie ale 

unităţilor de învăţământ din Municipiul Târgu-Mureş, în anul şcolar 2019-2020. 

Dl. consilier Bakos: - aici sunt mai multe variante, discuţia este pe varianta 2 la 

anexă Aceasta este varianta care stă la  baza discuţiei de astăzi dacă avem înscrieri la cuvânt, 

să îl ascultăm pe domnul Papai. 

Dl. consilier Papai:- deci aş dori să propun un schimb de locuri cu domnul coleg  

Tatar, dânsul ar merge la Liceul de Artă şi eu la Liceul Şincai, dânsul fiind absolvent de 

Liceu de Artă are o legătură sentimentală, mulţumesc.  

Dl. consilier Bakos: - vă mulţumesc, dacă, conform regulamentului ca să fim pe 

marginea regulamentului o să vă propun varianta iniţială, dar rugămintea mea ar fi ca să 

ţinem cont de regulă, dacă sunt asemenea solicitări când  ambele părţi sunt de acord să luăm 

acest sfat. Vreţi deja direct varianta propusă de domnul Papai?  

Dl. consilier Tatar: - eu sunt de acord. 

Doamna doctor, dacă mai doriţi şi dumneavoastră?   

D-na consilier Benedek :- văd numele meu la Şcoala gimnazială Europa. Eu nu 

pot fi membră în acest consiliu de administraţie, din cauză de incompatibilitate, aşa că vă rog 

să desemnaţi pe altcineva. 
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Dl. consilier Bakos:- ce incompatibilitate aveţi? Sunteţi în incompatibilitate cu 

Europa sau ce? Mă rog, am luat act, dacă doamna nu doreşte, vă rog să faceţi nominalizări. 

Sau sunt suficiente persoane la număr? Doamna doctor nu doreşte să fie în acest Consiliu de 

administraţie. 

Dl. viceprimar Papuc: - nu doreşte niciunde. 

Dl. consilier Bakos:- a, niciunde. Atunci vă rog secretariatul sau cei care cunosc, 

sau  Direcţia Şcoli, repede să vedeţi dacă mai sunt şi alte situaţii în care doamna doctor, nu 

mai este, bun. Să faceţi propuneri atunci stimaţi colegi, cine doreşte la Gimnaziul Europa? În 

mod normal ar fi fost, nu ştiu, să cadă în incidenţa PNL-ului dar poate fi oricine, văd că nu se 

bate nimeni, cine doreşte? Colegii noi veniţi domnul … dumneavoastră, sau .. vă rog să faceţi 

propuneri. Da, domnul Matei vă rog, să vă autopropuneţi, da domnul Matei se autopropune. 

Altcineva se mai autopropune? Nu. Atunci haideţi să facem din start, deci să fim de acord cu 

schimbarea solicitată de colegii de la POL  şi cu domnul Matei în locul doamnei consilier 

Benedek. Cu aceste modificări vă rog să votaţi materialul. 

Cine este pentru? – 19 voturi 

Cine este împotrivă? -    

Cine se abţine? –   

                  Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi pentru. 

                  Dl. consilier Bakos: - cu acestea, avem deja noi membri în consiliul de 

administraţie a diverselor şcoli, vă mulţumesc. 

Punctul nr. 7 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind aprobarea dării în folosinţă gratuită a Imobilului internat  

al fostului Liceu Tehnologic- Emil A. Dandea din Târgu Mureş, către Inspectoratul pentru 

situaţii de Urgenţă  Horea al Judeţului Mureş şi Direcţiei Naţionale de Probaţiune pentru 

Serviciul de probaţiune Mureş  pe o perioadă de 2 ani: 

Dl. consilier Bakos: - vă rog, domnul Bălaş, la cuvânt, discutăm, teoretic, varianta 

a doua a acestei hotărâri. 

Dl. consilier Bălaş:- sigur că da, în principiu e bine ca o clădire care stă nefolosită, 

să fie folosită de către cineva, pentru că degradarea sa va întârzia, dar îmi aduc aminte, am 

mai vorbit şi acum două luni despre faptul că atât clădirea liceului cât şi internatul de la Emil 

Dandea, pentru această unitate de învăţământ a existat o solicitare începând cu luna 

octombrie anul 2018, din partea Universităţii Dimitrie Cantemir, care a vrut să dea bani să 

închirieze această clădire. Cererea, în mod surprinzător, nu ştim de ce s-a pierdut intenţionat 

cred eu într-un sertar din primărie şi poate din cauza unor interese personale, a unor 

neafinităţi personale între persoane sau nu ştiu de ce? Nimeni nu a dat curs acestei cereri a 

universităţii Dimitrie Cantemir de a închiria acest spaţiu. Municipalitatea ar fi obţinut bani. 

Câţi, nu ştim, dar ar fi obţinut bani. Acum noi dăm clădirea gratuit, ce înseamnă asta, 

pierdere pentru municipiu, mulţumesc. 

 Dl. consilier Bakos: - vă mulţumesc, am luat şi eu act de cele spuse de 

dumneavoastră, credeam că faceţi o propunere de amendament eventual,  mă rog, am înţeles, 

domnul Sergiu Papuc, vă rog.  

 Dl. viceprimar Papuc:- raportat la ce zice domnul consilier Bălaş, nu ştiu pe 

unde o fi adresa, dar ideea e în felul următor: Universitatea Dimitrie Cantemir dorea să 

închirieze la un preţ sub valoarea pieţii, la un preţ care se referea la asociaţii şi fundaţii ONG-

uri, ei fiind o structură privată care deşi nu realizează profit, profitul reinvestindu-se în 

fiecare an pentru că conform legii asociaţiile şi fundaţiile nu pot realiza profit, doreau o 

chirie infimă care era  la sub preţul pieţei şi atunci nu puteam să le-o dăm legal, nu erau de 

acord cu preţul pieţei nici măcar o negociere. Era ajutor de stat, am întrebat Consiliul 
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concurenţei care ne-a spus că e ajutor de stat şi că este ilegal să le-o dăm. Şi atunci, varianta 

ca să dăm la ISU pentru situaţii de urgenţe care ne-a solicitat fiind instituţie de stat nu se 

consideră ajutor de stat, decât să rămână în paragină o clădire, am considerat că e necesar şi 

mult mai important să o valorifice şi să o folosească ei, mai ales până îşi găsesc sediu şi după 

aceea putem discuta, ce facem cu ea, dar era nelegal să dăm Universităţii Cantemir, de aceea 

am ales varianta aceasta, mulţumesc. 

Dl. consilier Bakos: - da, vă mulţumesc, oricum bănuiesc că cei care au iniţiat 

această hotărâre au verificat aspectele legale, eu personal am mari semne de întrebare cum o 

să funcţioneze Serviciul de probaţiune alături de o structură militarizată, cum vor trece 

persoanele date în urmărire adică aflate într-un proces de probaţiune, împreună cu pompierii. 

Dar, mă rog, e o chestie interesantă în mod sigur se pot face aceste delimitări, eu ştiu că la 

pompieri nu prea se intră uşor,  dar de acesta va fi mai uşor. Aşa este, sunt aspecte care mai 

în glumă, mai în serios, în mod sigur că vor fi luate în considerare ca cele de instituţii să 

poată funcţiona  nestingherite în aceste apartamente, să zicem în aceste camere. Domnul 

Csiki, vă rog. 

 A sosit dl. consilier Bogoşel Constantin – sunt prezenţi 20 consilieri locali.    

Dl. consilier Csiki:- stimate domnule viceprimar, stimate domnule preşedinte, 

stimaţi colegi dacă tot suntem la Liceul de chimie, aş avea o întrebare că la ora actuală cine 

foloseşte sala de sport a liceului? Iar dacă ţin bine minte am avut o Hotărâre de Consiliu local 

prin care am votat ca sala de sport să se dea în funcţiune pentru Clubul Sportiv Şcolar, dacă 

poate să îmi răspundă cineva, vă mulţumesc. 

Dl. consilier Bakos: - deci, dacă în executiv cineva ştie răspunsul, vă rog să vă 

înscrieţi la cuvânt. Este domnul Horaţiu Lobonţ prezent, vă rog. 

Dl. Horaţiu Lobonţ:- bună ziua, în primul rând CCS-ul nu a solicitat nici un 

spaţiu, deci dumneavoastră aţi votat ceva ce nu s-a solicitat, sala este goală. 

Dl. consilier Csiki:- dumneavoastră aţi trimis hotărârea respectivă către domnul 

director? Că eu am înţeles că s-a făcut cerere de mai multe ori şi tot aşa, am impresia că 

cererile nu ajung sau poate aveţi mai multe registre în care nu ştiu nu se înregistrează la 

acelaşi loc, am impresia. 

Dl. Horaţiu Lobonţ:- de la CCS avem solicitări pentru sala de sport pentru 

utilizarea sălii de sport de la Liceul de construcţii, domnul …. cum îl cheamă?  

Dl. consilier Csiki:- vă las să vă gândiţi. Dl. Gyarmati. Ştiţi de ce v-am lăsat? 

Ca să vă obişnuiţi cu numele dânsului pentru că a luat „fluierul de aur”, este cel mai renumit 

arbitru pe plan mondial, „fluierul de aur” la arbitrii înseamnă cel mai bun arbitru la ora 

actuală pe plan mondial, şi acest om trăieşte în Târgu Mureş şi este Târgu Mureşean, vă 

mulţumesc. 

Dl. Horaţiu Lobonţ:- da, deci am să răspund la subiect şi la întrebare, domnul 

Gyarmati ne-a solicitat utilizarea sălii de sport de la Liceul de Construcţii, pentru că dânşii 

acolo au şi bănuiesc că astea au fost motivele, sediu, am făcut îmbunătăţiri cât am putut la 

momentul respectiv acolo, dar nu există solicitare pentru sala de sport de la Liceul de 

Chimie, de la dânşii. Dacă nu există, e goală. 

 Dl. consilier Bakos:- da, urmează să se clarifice atunci acest aspect, domnul 

director, mai doriţi?  

 Dl. consilier Csiki: - atuncea trebuie, domnul director, vă rog să transmiteţi că 

există acest HCL şi dacă ţine cont de HCL-ul respectiv şi doreşte să utilizeze sala vă 

mulţumesc.   

 Dl. consilier Bakos:- şi eu vă mulţumesc, teoretic atunci am discutat pe marginea 

acestei hotărâri, dar toate luările de cuvânt inclusiv Hotărârea mea, cuvântul meu se referea 
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doar la discuţiile pe marginea hotărârii, nu sunt amendamente. Atunci vă rog să votaţi 

varianta doi din mape.   

Cine este pentru? – 17 voturi 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? – 3 voturi (Bălaş R., Tatar L., Papai L.) 

                 Hotărârea  a fost adoptat cu 17  voturi pentru şi 3 abţineri. 

Dl. consilier Bakos:- eu zic că este momentul să ne gândim dacă sunt patru 

niveluri din câte ştiu, trei sunt? Să revedem dacă nu cumva Primăria are vreun interes să pună 

ceva acolo că tot îi deja funcţiune. Sau CCS-ul, CSM-ul, nu vrea pe acolo, domnul Csiki? Mă 

rog, bun, asta e. 

Proiectul nr. 8 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind  trecerea unui teren în suprafaţă de 461 mp din Târgu 

Mureş  str. Nagy Szabo Ferenc,  în proprietatea Municipiului Târgu Mureş de la Ungur 

Grigore şi soţia Ungur Maria- Rodica, Iacob Valentin şi soţia Iacob Maria-Minodora, Turcu 

Lucian- Ioan şi soţia Turcu Mihaela, Oprea Ioan-Mircea şi soţia Oprea Argentina-Maria. 

Dl. consilier Bakos:- vă rog să votaţi. 

Cine este pentru? – 20 voturi (unanimitate) 

Cine este împotrivă? -    

Cine se abţine? –   

                  Hotărârea  a fost adoptată cu  unanimitate de voturi. 

 Proiectul nr. 9 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind trecerea unui teren în suprafaţă de 1209 mp din Târgu 

Mureş  str. Nagy Szabo Ferenc,  în proprietatea Municipiului Târgu Mureş de la Voidăzan 

Toader-Septimiu şi soţia Voidăzan Lavinia-Maria, Florea Ilie şi soţia Florea Cristina, 

Bălăşoiu Valerian şi soţia Bălăşoiu Ileana, Haşegan Valentin-Marcel şi soţia Haşegan 

Dorina, Astaluş Grigore şi soţia Astaluş Aurelia, Cocan Eugen-Nicolae şi soţia Cocan Ana, 

Făgăraş Rodica şi Moldovan Radu. 

 Dl. consilier Bakos:- vă rog să votaţi  

Cine este pentru? – 20 voturi 

Cine este împotrivă? -    

Cine se abţine? –   

                  Hotărârea  a fost adoptată cu  unanimitate de voturi. 

Proiectul nr. 10 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind aprobarea unor modificări şi completări asupra Actului 

constitutiv şi al Statutului Asociaţiei de Dezvoltare Intercomunitară ”AQUA INVEST 

MUREŞ”: 

 Dl. consilier Bakos:- se referă la modificarea actului constitutiv şi al statutului 

asociaţiei AQUA INVEST  vă rog să votaţi. 

Cine este pentru? – 20 voturi 

Cine este împotrivă? -    

Cine se abţine? –   

                  Hotărârea  a fost adoptată cu  unanimitate de voturi. 

Proiectul nr. 11 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind  aprobarea partajului voluntar asupra imobilului situat 

in str. Pavel Chinezu nr.10. 

 Dl. consilier Bakos:- vă rog să votaţi punctul 11. 

Cine este pentru? – 20 voturi 

Cine este împotrivă? -    
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Cine se abţine? –   

                  Hotărârea  a fost adoptată cu  unanimitate de voturi. 

Proiectul nr. 12 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind reactualizarea componenţei Comisiei de evaluare şi 

selecţionare a proiectelor de finanţare depuse în baza Legii nr. 34/1998 referitoare la 

acordarea unor subvenţii asociaţiilor şi fundaţiilor române cu personalitate juridică, care 

înfiinţează şi administrează unităţi de asistenţă socială precum şi a Regulamentului de 

organizare şi funcţionare a Comisiei de evaluare şi selecţionare, Procedura de lucru şi Grila 

de evaluare a proiectelor: 

 Dl. consilier Bakos:- trebuie să facem o propunere pentru un consilier local, vă 

rog să faceţi propuneri cine doreşte să intre în această comisie? Haideţi stimaţi colegi, e o 

comisie a noastră, domnul Csiki. 

 Dl. consilier Csiki:- îl propun pe domnul consilier Biro Csaba. 

 Dl. consilier Bakos:- da, dacă mai sunt propuneri ca să nu trebuie să facem… vă 

propun ca să votăm cu numele domnului consilier Biro Csaba, această hotărâre. 

Cine este pentru? – 20 voturi 

Cine este împotrivă? -    

Cine se abţine? –   

                  Hotărârea  a fost adoptată cu  unanimitate de voturi. 

Proiectul nr. 13 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre  privind  liniile de subvenţionare prioritare în domeniul 

asistenţei sociale pentru anul 2020: 

Dl. consilier Bako: - vă rog să votaţi varianta 2, desigur. 

Cine este pentru? – 20 voturi 

Cine este împotrivă? -    

Cine se abţine? –   

                  Hotărârea  a fost adoptată cu  unanimitate de voturi. 

 Proiectul nr. 14 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre  privind   aprobarea cererii de finanţare şi a cheltuielilor 

aferente proiectului: „Achiziţionarea de autobuze ecologice care să deservească transportul 

public de călători al Municipiului Tîrgu Mureş”. 

 Dl. consilier Bakos:- comisiile au fost de acord vă rog să votaţi. S-a înscris 

domnul Bălaş.  

 Dl. consilier Bălaş:- îmi cer scuze că aşa brusc mi-a venit ideea, am văzut ieri o 

conferinţă a domnului Primar cum ne explica cum va rezolva el problema cu autobuzele 

ecologice, şi am zis că măcar pentru istoria proceselor verbale să rămână menţionat că 

nimeni niciodată nu s-a opus în acest Consiliu Local acestor autobuze fie ele hibride, 

electrice dau diesel şi cred că nici un partid nu merită să îşi asume voluntar şi unitar meritul 

pentru aşa ceva, nici primarul, nici viceprimarii şi cu atât mai puţin consilierul primarului, 

aşa încât să se ştie că întotdeauna PSD, PNL, UDMR, POL toţi am vrut autobuze, am votat 

pentru şi vom vota pentru şi de acum încolo tot ce înseamnă îmbunătăţirea transportului în 

comun. Mulţumesc  

Dl. consilier Bakos:- de fapt, câte autobuze au fost votate în ultimii 20 de ani cred 

că puteam să dăm în închiriere pentru alţii, că nu aveam unde să le parcăm, dar asta e, vă rog 

să votaţi. 

Cine este pentru? – 20 voturi 

Cine este împotrivă? -    

Cine se abţine? –   
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                  Hotărârea  a fost adoptată cu  unanimitate de voturi. 

Punctul nr. 15 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre  privind aprobarea documentaţiei de urbanism „Plan Urbanistic 

Zonal- stabilire reglementări pentru  construire clădire P+3E, laboratoare şi birouri", Strada 

Livezeni nr.4, cu regulamentul local de urbanism aferent;  Beneficiar: SC"SANDOZ"SRL.  

Dl. consilier Mozes: - procedural, fiindcă este vorba de acest punct, dar nu despre 

Sandoz. Vreau să felicit iniţiativa firmei adică să reducem amprenta şi impactul nostru asupra 

mediului înconjurător cu creări de locuri de parcare, demisol şi la nivelul solului şi birourile 

să fie la etaj şi sper cu acest vot se creează un precedent şi alte firme vor lua pe această cale. 

Dl. consilier Bakos: - nu era chiar procedural, dar este o completare binevenită. 

Dl. consilier Papai: - aş dori să completez şi eu că de fapt acest lucru se datorează 

comisiei de circulaţie care a retrimis de trei ori proiectul până a venit cu asemenea soluţie. 

Dl. consilier Bakos: - felicitări şi comisiei de circulaţie. 

Vă rog să votaţi. 

                  Cine este pentru? – 19 voturi 

Cine este împotrivă? -    

Cine se abţine? –   

                  Hotărârea  a fost adoptată cu 19 voturi pentru. 

(Nu a votat dl. consilier Tatar L.) 

Punctul nr. 1 – regim de urgenţă  

Proiect  de  hotărâre  privind aprobarea utilizării din excedentul bugetar provenit 

din anii precedenţi a sumei de 4.000.000 lei-reflectat în contul 82.98.02 „Excedent” pentru 

finanţarea obiectivelor de investiţii aferente secţiunii de dezvoltare a bugetului local al 

Unităţii Administrativ Teritoriale - Municipiul Târgu Mureş; 

Dl. consilier Bakos: - ştim despre ce este vorba, d-na director ne-a informat, este 

vorba de 4 milioane de lei excedent. Vă rog să votaţi. 

                  Cine este pentru? – 19 voturi 

Cine este împotrivă? -    

Cine se abţine? –   

                  Hotărârea  a fost adoptată cu 19 voturi pentru. 

(Nu a votat d-na consilier Benedek Th.) 

Punctul nr. 2 – Regim urgenţă  

Proiect  de  hotărâre  privind aprobarea preluării la bugetul local a sumei de 

1.281.909,94 lei din excedentul execuţiei bugetului activităţilor finanţate integral din venituri 

proprii al anului 2018 , Sursa E, aferent Unităţii Administrativ Teritoriale - Municipiul Târgu 

Mureş: 

 

Dl. consilier Bakos: - este vorba de suma de 1 milion şi 200 mii, excedentul 

execuţiei bugetare. 

Vă rog să votaţi. 

                  Cine este pentru? – 17 voturi 

Cine este împotrivă? -   

Cine se abţine? –  2 voturi (Papai L., Tatar L.) 

(Nu a votat d-na consilier Benedek Th.) 

                  Hotărârea  a fost adoptată cu 17 voturi pentru şi 2 abţineri. 

Pentru procesul verbal citesc suma, să nu avem  discuţii la validare: 1 milion 281 mii  lei 909 

lei şi 94 bani. 
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Înainte să declar şedinţa Consiliului local închisă, dacă doriţi conform 

regulamentului, să vă adresaţi privind problemele de interes public. 

 

D I V E R S E 

 

Dl. consilier Pui: - domnule preşedinte, stimaţi colegi, vreau să vă aduc la 

cunoştinţă un fapt destul de grav care persistă în Târgu Mureş, deşi am făcut asta în 

nenumărate rânduri în comisiile de specialitate, în discuţiile cu Executivul primăriei, şi este 

legat de sala de sport de la Colegiul Economic Transilvania. Aş începe dând citire adresei 

făcute de administraţia şcolii, a colegiului, către Primăria Târgu Mureş, Direcţia şcoli. Şi 

sună în felul următor: 

„Vă informăm că sala de sport a colegiul Economic Transilvania construită în anii 1974 se 

află într-o stare de degradare avansată, necesitând urgent lucrări de reparaţii, consolidare şi 

reabilitare. În aceste condiţii, desfăşurarea orelor de educaţie fizică pune în pericol siguranţa 

şi sănătatea elevilor şi profesorilor”. Pot confirma aceste lucruri, făcând parte din consiliul de 

administraţie al şcolii, am fost personal şi am văzut această situaţie în nenumărate rânduri, 

crăpăturile în clădire sunt deja foarte mari şi vă spun un fapt, chiar cad  bucăţi de tencuială 

din acea sală de sport. Situaţia este una gravă şi aş vrea, bineînţeles Direcţia Şcoli şi-a făcut 

treaba, a răspuns foarte prompt şi aş vrea să vă citesc răspunsul: „Referitor la adresa nr. 1285 

înregistrată la instituţia noastră, vă precizăm faptul că în momentul de faţă nu există 

prevedere bugetară pentru a rezolva în mod favorabil, urmând ca în cazul unei rectificări 

bugetare să reuşim să rezolvăm această solicitare. Semnat, director  adjunct Horaţiu Lobonţ. 

Ce precizări aş vrea să fac aici legat de acest fapt? Într-adevăr, adresa este una promptă, 

răspunsul este unul adevărat, nu există prevede bugetară, dar dl. Lobonţ uită să amintească şi 

cum de circa un an şi jumătate este un consilier cate toată ziua îl bate la cap şi îi aduce la 

cunoştinţă stadiul avansat de degradare şi pericolul la care sunt expuşi permanent copiii şi 

profesorii din această instituţie de învăţământ. Nu trebuia s-o facă, dar moral era cum încă 

din luna decembrie la o discuţie cu dânsul şi cu d-na Miheţ am stabilit de comun acord că 

este o situaţie urgentă care nu mai poate fi amânată şi trebuie lucruri de intervenţie cât mai 

repede, inclusiv la consolidarea dealului unde se află această unitate de învăţământ. Am 

construit bugetul, sumele din nou nu au fost cuprinse. Chiar dacă în comisia de specialitate 

am făcut amendamente care au fost susţinute de toţi colegii mei. A venit pe urmă, că este 

nevoie la această unitate de învăţământ de un studiu de rezistenţă care costă vreo 40 de mii 

lei, sumă diminuată de la 800 mii şi un proiect de consolidare, eventual dedicăm suma, la 

ultima rectificare s-a întâmplat lucru aceasta, la 100 mii lei, care în varianta finală votată din 

nou iar s-au tăiat sumele şi s-au lăsat 40 mii numai pentru studiu, studii care mi-a conformat 

directorul că se tot fac de vreo 10 ani încoace, s-au tot făcut studii, dar intervenţii deloc. 

Situaţia, domnilor consilier, este un agravă, una critică, s-a ajuns că se gândesc să ia decizia 

să suspende orele de educaţie fizică pentru că, cad bucăţi de tencuială. Ori luăm măsuri 

urgente, ori putem fi martorii unui pericol. Şi poate mi-am asumat eu  nişte consilii de 

administraţie mai dificile, dar situaţiile sunt destul de grave şi la Colegiul Unirea, unde sunt 

în Consiliul de administraţie, inclusiv la Liceul de artă unde sunt în Consiliul de 

administraţie, situaţia nu e  roz nicăieri. Poate unde sunt alţi colegii în CA e mai bine, dar mă 

îndoiesc. Vă rog foarte mult, haideţi să rezolvăm problema, nu ştiu dacă  mai trebuie să 

aşteptăm până la o rectificare bugetară sau putem lua măsuri, cum în luna decembrie chiar 

îmi confirma dl. Lobonţ că putem iniţia un proiect de hotărâre prin care să găsim  sumele 

necesare şi să rezolvăm problema.  
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Dl. consilier Bakos: - mi-a părut bine într-un oarecare mod, cele expuse de dvs., 

pentru că sunt nişte aspecte semnalate şi practic reîmprospătăm anumite probleme, din 

păcate, sălile de sport din Municipiul Târgu Mureş sunt oarecum tratate pe Plan secundar, 

inclusiv de directorii de şcoli şi poate şi de primărie, şi ambele părţi, şi primăria şi şcolile, 

având atâtea necazuri poate pe bună dreptate alocă sume pentru sălile de clasă sau alte 

laboratoare, este o situaţie tragică în sălile de sport. Pot să vă dau un exemplu, a treia echipă 

de baschet ca valoare din Târgu Mureş, juca într-o sală în care nu era panou anul trecut, 

făceau o parte din antrenamente într-o sală în care nu era panou. Situaţia este gravă aşa cum 

spune dl. Pui şi noi ca şi consiliu şi primărie ar trebui să acordăm atenţie mare inclusiv cu 

costurile care iarăşi am revenit la un calcul pauşal aşa după ureche. Ne mirăm că nu sunt 

bani, dar nici nu le gestionăm aşa cum trebuie.  

Dl. consilier Papai: - în primul rând, ca răspuns d-lui Pui, din ce ştiu rectificarea 

bugetară o vom avea în octombrie, sper să găsim sume atunci. Dacă tot suntem la capitolul 

şcoli, avem aici o scrisoare de la Palatul copiilor care ne cere să desemnăm 2 reprezentanţi în 

consiliul de administraţie de la palat, deci rog pe dl. Lobonţ să pregătească pentru luna 

viitoare un material în acest sens. Apoi, am aflat că Liceele Aurel Persu  şi Ion Vlasiu nu au 

dreptul să aibă clasa a IX-a de la anul viitor. Dacă este adevărat, eu zic că este destul de grav 

şi în perspectivă ar trebui să ne gândim ce vom face acum acele clădiri, dacă tot împărţim 

clădirile de şcoli din oraş.  

În altă ordine de idei, am avut o interpelare luna trecură în care am cerut lămuriri 

legat de tragedia întâmplată la Week-end şi am primit un răspuns, dar nu e complet, în sensul 

că mi s-a spus că firma care asigură punctul de prim ajutor este cutare, valoarea cutare, dar 

conform caietului de sarcini trebuie să asigure, iar caietul de sarcini nu l-am primit, aşa că 

prin această cale solicit caietul de sarcini prin care firma Top Med asigură primul ajutor în 

CASM. Suplimentar aş dori să aflu că persoana care asigură permanenţa  acolo, în ziua 

tragediei ce calificare are, ce meserie are şi ce calificare are. Iar tot legat de acest punct am 

cerut lămuriri şi pentru Platoul Corneşti, apropo de punctul de prim ajutor, şi am primit un 

răspuns că care nu aş vrea să-l caracterizez, dar aş dori lămuriri suplimentare. Am primit un 

răspuns de genul că persoana care asigură curăţenia în zona grătarelor este calificată să 

acorde primul ajutor. Deci eu mai pun încă o dată întrebarea mai pe înţelesul tuturor. Dacă 

cade un copil de pe un tobogan şi bunicul lui văzând chestia asta face infarct, cine este 

persoana care acordă primul ajutor şi ce calificare are? Rog răspuns punctual. 

Am o întrebare d-lui viceprimar dedicat trup şi suflet protecţiei mediului, care este 

motivul desfiinţării zonei verzi de pe str. Revoluţiei, între Liceul de Artă şi intersecţia cu str. 

Călăraşilor? Acolo acum este trotuar asfaltat complet, unde erau tufe şi copaci. Şi dacă poate 

să ne spună cum stăm cu pistele de biciclete. 

Dl. consilier Bakos: - haideţi să facem interpelările şi urmează executivul dacă sunt 

întrebări să le răspundă în bloc. 

Dl. consilier Csiki: - doar câteva cuvinte, sunt perfect de acord cu dl. consilier Pui 

care semnalează aceste probleme la  3 unităţi şcolare, într-adevăr la toate unităţile şcolare 

sunt probleme, dar cum v-am mai amintit de nenumărate ori, acest consiliu local a votat sume 

foarte mari din 2016 încoace, dar nu putem repara atât de repede ce nu s-a făcut în atâţia ani. 

Eu oricum vreau să dau citire la anumite cifre şi vă spun aşa: 33 milioane am votat pentru 

şcoli în aprilie şi la rectificare nu am tăiat, am mai adăugat, că avem 36 milioane. Acum, plus 

minus vă dau cifre rotunde, în jur de 36 milioane la şcoli probate. La reparaţii am avut 

aprobat în aprilie 7 milioane 351 mii, iar la rectificare s-au mai adăugat 700 + 206, deci peste 

8 milioane de lei. Acestea sunt cifre reale care reies, puteţi să verificaţi, atunci pun şi eu 

întrebarea de ce nu se fac lucrările aşa cum trebuie, de ce nu prevedeţi în bugetul anual 
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anumite lucruri la început de an ca să finalizaţi, nu să aşteptaţi rectificarea din iulie, că ştiţi şi 

dumneavoastră că în septembrie începe şcoala? De ce nu prevedeţi aceşti bani, la început de 

an la bugetul anual? Şi vă rog frumos aveţi grijă de şcoli pentru că indiferent de şcoală, de 

religie, de orice, toţi sunt copiii Târgu Mureşului şi dacă învaţă, indiferent de denumirea 

şcolii, trebuie să avem grijă de educaţia copiilor. Mulţumesc. 

Dl. consilier Bogoşel: - domnule preşedinte, stimaţi viceprimari, stimaţi colegi, aş 

vrea să fac câteva lămuriri la cele spuse de colegul Papai referitor la Liceul tehnologic Aurel 

Persu. Într-adevăr se stipulează faptul că începând de anul viitor şcolar liceele care nu au 

promovabilitate la bacalaureat, se vor transforma în  şcoli profesionale. Nu trebuie să facem 

confuzie. În plus, elevii care nu au obţinut nota 5 la testarea naţională vor putea să se înscrie 

doar la şcolile profesionale, ori prin tradiţie acest liceu a fost întotdeauna o şcoală 

profesională, deci nu trebuie să ne facem probleme ce vom face cu clădirile, clădirile sunt 

acolo fiecare clădire are rolul ei, în plus primăria a şi investit în aceste clădiri, deci doar 

aceste lămuriri am vrut să le fac. Vă mulţumesc. 

 Dl. consilier Bakos:- vă mulţumim pentru lămuriri. Domnul Bălaş. 

 Dl. consilier Bălaş:- da, începe să îmi placă în Consiliul local Târgu Mureş când 

aud atâtea discuţii pro şcoli, multă vreme de la puţine microfoane cel puţin se auzea lupta 

asta pentru şcoli, mă bucur, merge înspre bine. Păcat că în spre încheierea mandatului dar 

totuşi e un lucru bun că vorbim foarte mult despre şcoli. Acum hai să vă zic şi eu o speţă 

dacă tot vorbim despre consiliile de administraţie unde suntem, eu sunt la Gimnaziul Nicolae 

Bălcescu, domnul Bakos, ştiţi unde ne întâlneam noi când eram tineri şi jucam baschet. Ştiţi 

că ternul acela de fotbal de la Bălcescu e la fel ca atunci când jucam noi baschet acum 30 de 

ani, domnul preşedinte de şedinţă, adică un pietriş într-un ciment cu nişte porţi de fier şi ceva 

sârmă ieşită din porţi. Ce să vezi, că refacerea acestui teren a fost trecută special la investiţii 

în 2016, ce să vezi, că a fost trecută la investiţii la 2017. Asta înseamnă că banii au fost 

votaţi,  nu era situaţia ca acum când vine domnul Primar şi lăcrimează în public cum că „vai 

consilierii aceştia au tăiat banii şi din cauza acelor consilieri răi nu putem face”. Nu , noi le-

am dat bani nu au făcut, 2016 nu au făcut terenul, 2017 nu a făcut terenul, 2018 ce să vedeţi? 

Eram în Consiliul de administraţie pun telefonul pe speaker  ne zice domnul Lobonţ acolo că 

peste trei săptămâni aveţi banii, 8.000 de lei, o să îi virăm, numai trebuie să găseşti ce teren 

să luaţi. Se apucă directorul de şcoli, căutăm teren, care e mai frumos, cum să fie, cu tartan, 

fără tartan şi aşa mai departe. Ce să vedeţi? În septembrie, stai că nu mai e, e invers, că s-a 

transferat la Direcţia străzi, străzile ne fac terenul de sport. Bun, asta în 2018, în 2019 se pun 

banii în buget, nu se face nimic, mă duc cu omul de la Direcţia străzi să vedem terenul cu 

directorul de şcoală măsurăm, ăştia dau măsurători, nu s-a asfaltat, acum ce să vezi, nu mai 

sunt bani în buget de aceea nu se asfaltează terenul de la Nicolae  Bălcescu. Eu ştiu că am 

mai publicat pe facebook cel puţin un caz de copil care şi-a fracturat metatarsienele din cauză 

că dat un şut în  pietrişul de pe teren, mă gândesc că or fi şi mai multe cazuri, că doamne 

fereşte dacă cumva te împiedici şi cazi pe terenul acela, deci ţi se scrijeleşte toată pielea. Aşa 

încât să vedem acum la rectificarea asta de succes din octombrie, dacă până la urmă Direcţia 

străzi va intra cu buldozerele şi va asfalta frumosul Liceu Nicolae Bălcescu, acest cunoscut 

istoric român cu care toţi ne mândrim.  

În altă ordine de idei, am făcut eu o cerere către acest celebru S.R.L. al Primăriei 

Administraţie şi sau cum se mai numeşte  Administraţie şi Turism S.R.L. V-am zis că nu 

prea îmi plac mie afacerile astea conduse de Statul român şi mi se confirmă pe zi ce trece că 

statul nu trebuie să fie în afaceri, trebuie să administreze, să facă altceva nu business-uri şi 

S.R.L.-uri şi aşa mai departe. Şi am cerut eu suma sumele pe care le datorează SC 

Administraţie şi Turism SRL către partenerii de afaceri, ştiţi că sunt parteneri de afaceri ăştia. 



 17 

Şi spuneam că am informaţii că datorează către Selgros pentru programul cu bunicii, să-i 

ajutăm pe sărmanii bunici cu pensii de 4000 de lei, să le dăm mâncare gratuită, datorează 4 

milioane 483  mii se datorează către Selgros, bani care au fost în buget pe care primarul 

trebuie să semneze ordinul de plată să livreze la Sellgros 4,4, 1 milion de euro chiar şi o 

afacere mare poate fi bulversată cu o datorie de 1 milion de euro, oameni buni. Banii sunt în 

buget trecuţi, deci banii ăştia au fost trecuţi în buget nu poate zice nimeni că nu sunt în buget. 

Şi ce mai vreau să vă zic că nesimţirea acestei societăţi comerciale întrece orice limită, câtă 

vreme eu am primit răspuns la cererea mea, cam aşa sună datornicii către Administraţie şi 

turism, auziţi un pic aicea : D***** S.R.L. 26 de mii datorie, T**P** SRL, nu ştiu cât 

datorie. Aşa mi-a trimis mie răspunsul, noroc că la Selgrosul acesta 4,4 milioane apare 

S***C**& C***** ne prindem că e Selgros Cash & Carry. Şi mai au ei datorii şi de 176 de 

mii, de 187 de mii, 133 de mii, 324 de mii de lei datorii, suma exactă 6 .120 000 de lei, bani 

care pe o piaţă a Târgu Mureşului poate să bulverseze multe lanţuri economice, salarii şi aşa 

mai departe, aşa încât rog ca banii ăştia să fie viraţi totuşi că sunt în buget, mulţumesc.   

 Dl. consilier Bakos:- şi eu vă mulţumesc, domnul Papai. 

  Dl. consilier Papai:- foarte scurt ca o completare, a uitat să spună domnul Bălaş că 

S .C. Administraţie şi Turism S.R.L. ne somează pe noi consilierii locali, să mai votăm la 

rectificarea bugetară nişte sume ca să poată să îşi achite aceste datorii, ne somează da? Bine, 

astea sunt în buget, mulţumesc.  

 Dl. consilier Tatar:- stimaţi colegi,  noi prin presă şi pe facebook ne-am semnalat 

intenţia de a-l schimba sau a-l elibera pe domnul Makkai din funcţie, vedem că între timp şi 

UDMR-ul a propus schimbarea domnului, noi ne bucurăm foarte mult că suntem de acord pe 

acest subiect, dar cred că uşor îi credem proşti pe alegători şi credem că putem să ne 

prefacem că de fapt noi am rezolvat problema, pe când acest lucru nu este adevărat şi eu cred 

că alegătorii sunt mult mai bine informaţi şi nu vor crede acest lucru. Mulţumesc. 

 D-na consilier Benedek:- mulţumesc, frumos foarte, pe scurt ca să ies din 

registru politic şi ca să intru în cel civic. În 29 septembrie este Ziua mondială a inimii, ocazie 

cu care săptămâna aceasta Filiala Mureş a Societăţii Române de Cardiologie a cărei 

preşedinte sunt, a demarat Caravana inimii la Târgu Mureş şi doresc să profit de această 

ocazie să vă invit pe toţi colegii consilieri locali, politicieni din Târgu Mureş să participaţi la 

acest demers de depistare a factorilor de risc cardiovascular, există un cort în Piaţa Teatrului 

în zona staţiei de autobuz, dimineaţa au venit şi alţi politicieni din Târgu Mureş şi-au calculat 

riscul cardio vascular tocmai ca semnal de responsabilitate civică, pentru a convinge 

alegătorii voştri să vină şi ei să îşi determine din timp riscul pe care îl au şi a-i scuti astfel de 

o boală cardio vasculară. Dacă doriţi, sunteţi invitaţi este o iniţiativă a Filialei Mureş a 

Societăţii Române de Cardiologie cu ocazia Zilei mondiale a inimii, mulţumesc. 

 Dl. consilier Bakos:- mulţumim pentru invitaţie, cred că este o completare 

scurtă din partea domnului Papai .  

 Dl. consilier Papai:- mă scuzaţi, chiar e scurtă şi e ultima, dar doamna doctor 

mi-a adus aminte de ceva. Deci, doamna doctor mi-a adus aminte că am celebrat şi s-a 

celebrat prin Europa săptămâna trecută, săptămâna mobilităţii, cu ocazia acestei săptămâni în 

multe oraşe europene s-a închis circulaţia motorizată prin centru, inclusiv în Bruxelles în 

oraşele mari ale lumii, şi noi în Târgu Mureş celebrăm în această săptămână de ani de zile 

prin organizarea celui critical mass de două ori pe an de Ziua pământului şi de Săptămâna 

mobilităţii, iar anul acesta surpriză, domnul primar nu a fost de acord ca această manifestaţie 

să se desfăşoare în P-ţa Victoriei, nu a fost de acord şi nu ştiu ce, nu ştiu pe ce bază, nu ştiu 

moral cum îşi permite aşa ceva, sper să fie sancţionat pentru asta măcar politic, mulţumesc.    
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                   Dl. consilier Bakos:- urmează domnul Csiki  şi chiar vă rog pe scurt, de fapt 

dumneavoastră aveţi dreptul, că, conform regulamentului, fiecare grup politic are 10 minute, 

nu am intervenit de data aceasta, pentru că şi cu alte ocazii când am condus eu şedinţa, am 

făcut o mică abatere cu declaraţii politice şi nu am avut temei, nu ştiu … expresia domnului 

Papai adineauri. Deci e în regulă, domnul Csiki, cât doriţi dumneavoastră, aveţi 10 minute de 

la UDMR nu s-a înscris nimeni. 

                  Dl. consilier Csiki:- mulţumesc domnule preşedinte, aş sugera sau nici nu aş 

sugera, eu vă doresc doamna Benedek să aveţi parte de oameni cu inimă plină de iubire şi de 

dragoste şi asta este şi un îndemn da, că mă gândesc că atunci nu sunt probleme cardiace şi 

asta să fie un mesaj şi către colegii consilieri să fim puţin mai buni şi să fim mai oameni că 

atuncea sigur nu o să ajungem la cardiologie. Vă mulţumesc. 

Dl. consilier Bakos:- da dar înainte de a închide şedinţa, daţi-mi voie şi mie la o 

scurtă remarcă privind subiectul viceprimari, viceprimarii au fost votaţi de UDMR şi dacă va 

fi cazul să fie demişi, va fi votat tot de UDMR, fără UDMR nu se va întâmpla nici o 

schimbare. Cu acestea, vă doresc o zi bună şi să ne vedem la şedinţa următoare. 

 

 

 

Dl. consilier Bakos Levente  Attila  – preşedinte de şedinţă _____________ 

 

D-na Buculei Dianora Monica -Secretarul Municipiului Târgu  Mureş  _________ 

 

 


